# 碳源对苏云金芽胞杆菌融合基因cry1D-lacZ表达的影响 ffects of Carbon Sources on the Expression of cry1D -lacZ in Bacillus thuringiensis

张利莉1, 2, Aronson I. Arthur3,喻子牛1 ZHANG Li-li1, 2, Aronson I. Arthur3, YU Zi-niu1 1.华中农业大学农业部农业微生物重点实验室,武汉430070; 2.塔里木农垦大学植物科学技术学院,新疆阿拉尔 843300; 3.美国Purdue大学生物系,IN47906 1.Huazhong Agricultural University,Key Laboratory of Agricultural Microbiology,Ministry of Agriculture,Wuhan 430070,China; 2.College of Plant Science and Technology,Tarim University of Agricultural Reclamation,Alar,Xinjiang 843300,China; 3.Department of Biological Science,Purdue University,West Lafayette IN47906,USA 收稿日期 修回日期 网络版发布日期 接受日期

摘要 本研究检测了在不同遗传背景的苏云金芽胞杆菌菌株中不同碳源对杀虫晶体蛋白cry1D-1acZ融合基因表达的影响。研究表明,cry1D-1acZ在同一菌株中的表达因碳源不同而异,在碳源相同的条件下不同菌株的表达也不相同,而衍生菌株HD-133-5的代谢途径非常特殊。琥珀酸钠作碳源时导致芽胞形成提前,cry1D-1acZ融合基因表达也随之提前。而以乙酸钠作碳源时,在不同亚种的菌株中都能高水平、持续稳定地表达。

Abstract:In order to investigate the influence of the carbon source on the expression of cry1D-lacZ in Bacillus thuringiensis with different genetic backgrounds, cry1D-lacZ was introduced into different strains and cultured in liquid medium containing different carbon sources. Analysis of activity of  $\beta$ -galactosidase showed that cry1D-lacZ expressed differently in the same host because of different carbon sources and differenly in different hosts utlizing same carbon sources, suggesting that metabolism pathway of carbon sourcein HD-133-5 was special. Sodium succinate as carbon source could lead to earlier sporulation and earlier expression of cry1D-lacZ. When sodium acetate acted as carbonsource, cry1D-lacZ could keep high, stable expression in different hosts. These results arehelpful for future fermentation of Bacillus thuringiensis.

关键词苏云金芽胞杆菌基因表达碳源Key wordsBacillus thuringiensisgene expressioncarbon sources分类号

### 扩展功能

### 本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ <u>PDF</u>(0KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- **▶参考文献**

# 服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶复制索引
- Email Alert
- ▶文章反馈
- ▶ 浏览反馈信息

## 相关信息

▶ <u>本刊中 包含"苏云金芽胞杆菌"的</u> 相关文章

▶本文作者相关文章

- ・ 张利莉
- · Aronson IArthur
- · 喻子牛ZHANG Li-li
- Aronson IArthur
- YU Zi-niu

Abstract

**Key words** 

DOI: